

Администрация Советского района г. Минска

Гуманитарный проект Государственного учреждения образования «Гимназия №30 г.Минска имени Героя Советского Союза Бориса Семеновича Окрестина»



Государственное учреждение образования «Гимназия №30 г.Минска имени Героя Советского Союза Б.С. Окрестина» приглашает к сотрудничеству и софинансированию в рамках гуманитарного проекта «Наше будущее в увековечивании подвигов предков» предприятия, учреждения и жителей Советского района г.Минска

1.Наименование проекта	Наше будущее в увековечивании подвигов предков
2.Наименование организации	Государственное учреждение образования «Гимназия №30 г.Минска имени Героя Советского Союза Б.С. Окрестина»
3.Срок реализации проекта	2022 – 2024
4.Описание проекта	Гимназия №30, как учебное заведение Минска, была создана в августе 2009 г. на месте средней школы №65. Гимназии переданы история школы, ее традиции и почетное имя Героя Советского Союза Бориса Семеновича Окрестина. Мемориал, посвященный летчикам-героям, павшим в боях за Беларусь, у здания гимназии (бывшей средней школы № 65 г. Минска) был открыт 6 ноября 1977 года. Потенциал данного памятника активно

	используется при проведении мероприятий: торжественное возложение цветов к памятнику в рамках праздников «Первый звонок», «Последний звонок», День Защитника Отечества и Вооружённых Сил Республики Беларусь, День Победы, День памяти жертв великой Отечественной войны, День Независимости Республики Беларусь. Более десяти лет в рамках празднования Дня Победы мемориал является главной площадкой для проведения торжественного районного мероприятия «Маленьких парад — большой Победе», в котором принимают участие пионерские отряды учреждений образования Советского района. На территории мемориала находится парковая зона, где отдыхают жители Советского района
5.Цель проекта	реконструкция мемориала, посвященного летчикам-героям, павшим в боях за Беларусь в годы Великой Отечественной войны
6.Задачи, планируемые к выполнению в рамках реализации проекта	подготовить документы в государственные органы с целью регистрации мемориала и получения статуса историко-культурной ценности Республики Беларусь; провести обследование технического состояния памятника с привлечением специалистов соответствующих организаций с целью определения необходимых мероприятий по ремонту и реставрации памятника; озеленить территорию мемориала; разработать проект реконструкции мемориала; провести реконструкцию мемориала
7. Целевая группа	педагоги, учащиеся, законные представители, ОАО «Промсвязь» (шефы гимназии), предприятия, учреждения, жители Советского района
8. Краткое описание мероприятий в	организация и проведение трудовых десантов по наведению порядка и благоустройству

герритории мемориала;
обследование технического состояния
памятника;
проведение конкурса на лучший проект по
обновлению мемориала;
реконструкция мемориала
Общий объем финансирования (в долларах
США) – 45 000
43 000
2 000
г.Минск, Советский район
Маринюк О.Р., директор Государственного
учреждения образования «Гимназия №30
г.Минска имени Героя Советского Союза
Б.С.Окрестина»
+375173759908, e-mail: gymn30@minsk.edu.by



Администрация Советского района г. Минска

The State educational Institution

"Gymnasium No.30 of Minsk named after Hero of the Soviet Union B.S.Akrestin" invites to cooperation and co-financing within the framework of the humanitarian project "Our future in perpetuating the exploits of our ancestors", enterprises, institutions and residents of the Soviet district of Minsk



1. Project's name	Our future lies in perpetuating the exploits of our ancestors
2. Name of the organization	The State educational Institution "Gymnasium No.30 of Minsk named after Hero of the Soviet Union B.S. Akrestin"
3. Project duration	2022 - 2024
4.The applicant organization proposing the project	Gymnasium No.30 of Minsk named after Hero of the Soviet Union Boris Semyonovich Akrestin. Gymnasium No. 30, as an educational institution in Minsk, was established in August 2009 on the site of secondary school No.65. The history of the school, its traditions and the honorary name of Hero of the Soviet Union Boris Semyonovich Okrestin were transferred to the gymnasium. A memorial dedicated to the heroic pilots who fell in the battles for Belarus, near the gymnasium (former secondary school No. 65 in Minsk) was opened on November 6, 1977. The potential of this monument is actively used during events: the solemn laying of flowers at

	the monument within the framework of the holidays "The First Bell", "The Last Bell", Defender of the Fatherland Day and the Armed Forces of the Republic of Belarus, Victory Day, Memorial Day of the Victims of the Great Patriotic War, Independence Day of the Republic of Belarus. For more than ten years, as part of the Victory Day celebration, the memorial has been the main venue for the solemn district event "Small Parades – Big Victory", in which pioneer detachments of educational institutions of the Sovetsky district take part. On the territory of the memorial there is a park area where residents of the Sovetsky district rest
5. Project goal	reconstruction of the memorial dedicated to the hero pilots who fell in the battles for Belarus during the Great Patriotic War
6. Tasks planned for implementation in the framework of the project	prepare documents to state bodies for the purpose of registering the memorial and obtaining the status of historical and cultural value of the Republic of Belarus; to conduct a survey of the technical condition of the monument with the involvement of specialists of relevant organizations in order to determine the necessary measures for the repair and restoration of the monument; to green the territory of the memorial; develop a memorial reconstruction project; to carry out the reconstruction of the memorial
7. Target group	teachers, students, legal representatives, JSC "Promsvyaz", enterprises, institutions, residents of the Sovetsky district
8. Brief description of the project activities	organization and conduct of labor landings to restore order and improve the territory of the memorial; inspection of the technical condition of the monument; holding a competition for the best memorial renovation project;

	reconstruction of the memorial
9. Source of funding	Total funding (in US dollars) – 45 000
Donor funds	43 000
Co-financing	2 000
10. Location of the project	Minsk, Sovetsky district
11. Contact person	Marinyuk O.R., Director of the State Educational Institution "Gymnasium No.30 of Minsk named after Hero of the Soviet Union B.S.Akrestin" +375173759908; e-mail: gymn30@minsk.edu.by